
Ljubljeni svitli naš cesar pridejo zopet na 
Slovensko. 

Kakor so lani svitli naš cesar obiskali 
tudi slovenske kraje na Koroškem, Goriškem 
in v Primorji, tako osrečijo letos Slovence s 
svojo preuzvišeno navzočnostjo na Štajerskem 
in Kranjskem. Dnevi so uže določeni in ob
javljeni. Povsod se coraj Slovenci zamorejo pri
merno in dostojno pripravljati . 

Uže večkrat so preuzvišeni vladarji iz 
hiše habsburške obiskali slovenske pokrajine, 
pa nobenokrat niso Slovenci dobili takšne pri
like kot dobro zastopan narod stopiti pred ce
sarja, kakor sedaj. V prvej vrsti za velcvažni 
korak naprej gre vsa čast in hvala krepkim 
Slovencem kranjskim Ti so iz kmetov uže pro
drli v mesta in tukaj nemškutarje in nemčurje 
potisnoli v zasluženi kot. Bela Ljubljana, sre
dišče in srce Slovenstva, ima 30 Slovencev v 
mestnem zastopu, a nobenega Nemca. Slovenski 
župan pozdravi cesarja v belej Ljubljani. To 
dela čast in veselje vsem Slovencem. 

To pa ni vse!■ Bela Ljubljana se na pri
hod cesarjev še tem radostneje pripravlja, ker 
jej bode dano, tudi deželni odbor in deželni 
zbor narodnoslovenski v svojem ozidji videti 
in cesarja pričakovati. Kajti še ta mesec se 
razpusti nemčurski, nemškutarski deželni zbor. 
Nove volitve podajo kranjskemu deželnemu zbo
ru narodno, slovensko večino nazaj. V imenu 
slovenske Kranjske bodo Slovenci pozdravljali 
cesarja. To še ni bilo. kar svet stoji. 

Menje srečni smo štajerski Slovenci. Pri
klenjeni večini nemških prebivalcev moramo 
uže nazaj stopiti pred Nemci. V deželnem od
boru je naš poslanec g. Herman edini, ki nas 
tam zastopa. 

Mest imamo več na slovenskem Štajerskem 
pa v vseh prevlada Nemec ali nemškntar. Celje 
in Bistrica imata nemškega župana Nekermana 
in Formacherja, Maribor, Ptuj , Slov. Gradec pa 
nemškutarje: Duhača. Rodošeka, Tomšeka. 

Če smo toraj tukaj morebiti čisto nemško 
dobo uže prestali, moti nas vendar še nemšku
tarska bersa. Vrhu tega oh celej cesarjevej 
poti pri nas narodnega t rga ni nobenega. Ven
dar vse te še nepremagane sitnobe nas ne mo
rejo in ne smejo plašiti. Storimo, kolikor in 
kakor moremo. No, in nekaj smo uže storili. 

Najprvlje je I I I . občni zbor Slovenskega 
društva v Šoštanji štajerske Slovence pozival, 
da se na dostojni sprejem svitlega cesarja pri
pravljajo. 

V Mariboru, Celji, Ptuji, Ljutomeru, Or
moži, Rogači, Slov. Gradei itd. so uplivni go
spodje uže naprošeni. da vzamejo reč v roke. 
Tudi ni dvomiti, da še duhovne in svetne ob
lasti eno drugo zaukažejo. Zato hočemo le ne
koliko nasvetov ponuditi na izbiro. 

Dne 9. julija t. 1. pridejo svitli cesar v 
Radgono. Slovencem ljutomerskega in gornje
radgonskega kaže tje iti cesarja pozdravljat. 
Kaj lepo bilo bi, ko bi vrli tamošnji kmetje 
zajahali svoje krasne konje in kakor 1. 1853. 
v Mariboru tudi v Radgoni se prikazali v šte
vilnej trumi z hojami in zastavami okinčanih 
jezdecev, t. j . napravili lep handerij. Ni dvo
miti, da je to zopet mogoče in bi služilo ta
mošnjim Slovencem v veliko čast. 

Dne 9. julija ob 5. uri prilično pridejo 
svitli cesar med Spielfeldom in št. lijem prvič 
na slovensko zemljo. V tem trenutku, bi ka
zalo, da zazvonijo povsod zvonovi in zagromijo 
možnarji, ob železnici pa zadonijo krepki živijo
klici. 

Cesar se bodo, kakor lani na Moravskem, 
povsod po malem vozili; bržčas pri vsakej šta
ciji saj na stopnice izstopili iz vagona. Zato kaže, 
da se pri vsakej štaciji zbere ljudstvo z du
hovniki in župani in pozdravi blagega vla
darja. 

Za dostojno okinčanje štacije, bližnjih hiš, 
za zastave, za strelbo se pa mora vse o pra
vem času skrbeti. 

Tako pozdravljanje se naj priredi ob celej 



južnej železnici, koder se bodo cesar vozili. Iz 
Slov. Gradca, iz Savinjske in Šaleške doline 
poročajo, da nameravajo tudi tam na konjih 
z banderijem iti v Celje. Izvrstno! 

Svitli cesar prenočijo v Slatini. Tam kaže, 
da se pevci zberejo in cesarju zapojejo podok
nico, kakor so to storili lani primorski Slo
venci pred gradom Miramar v najvišjo zado
voljnost in pohvalo od cesarja, cesarice, cesar
jeviča i td. 

Slovenci se imamo zraven Bogu in narod
nim možem najbolje zahvaliti cesarskej rodbini 
habsburškej, da še smo' Pod drugo dinastijo bi 
bili uže ponemčeni. Zlasti pa smo napredovali 
pod svitlim cesarjem Francem Jožefom. Postali 
smo vsem drugim jednakopraven narod v Av
striji. Vrhu tega so naše cerkve, naše šole, 
naši nesrečneži dobili mnogo dobrot od seda
njega cesarja. Zato se spodobi, da ga hvaležno, 
navdušeno sprejmemo in mu javno pokažemo 
svojo najponižnejšo zahvalo in najzvestejšo uda
nost. Desterniški. 


